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Referat fra Landsbestyrelsesmøde den 16. og 17. september 2024 
Afholdt i DSR’s lokaler Vejlevej 121, Fredericia. 

 
Mødet den 16. september var med deltagelse af suppleanter. 
 
Mødedeltagere: Lena Baungård, Kreds Midtjylland; Ulla Lassen, Kreds Nordjylland; Karen Margrethe 
Maglekær, Kreds Syddanmark; Lilian Simonsen, Kreds Sjælland. 
Fra Landsbestyrelsen: AnnaLise Bonde, Gitte Krogh, Lissi Skodborg, Lene Tronholm og Anne – Lise Erichsen. 
 
AnnaLise Bonde indledte mødet med at byde mødedeltagerne velkommen. 
 
1. Ensretning i de 5 kredse? 
På mødet mellem Landsbestyrelsen og kontaktudvalgsmedlemmer den 30. april 2024 (Odensemødet) blev 
der udtrykt ønske om ensartethed i de 5 kredses kontaktudvalg. Det økonomiske råderum og den service, 
der tildeles fra hver enkelt kreds, er meget forskellig, fordi prioriteringen ligger hos den enkelte 
Kredsbestyrelsen. 
Mange seniorer har lønnet job, hvilket forhøjer kontingentsatsen. Gør det de arbejdende seniorer mere 
interessante i DSR’s optik? 
I en tid, hvor sygeplejerskerne bliver længere på arbejdsmarkedet, opstår spørgsmålet om, hvorvidt man er 
valgbar som aktiv med få timers arbejde. Iflg. Vedtægterne er man valgbar, når man har meddelt DSR, at 
man er gået på pension. 
Hvad er årsagen til manglende valgbarhed før pensionsalderen – og hvilke regler gælder, hvis en pensionist 
har 8 timers ugentligt arbejde? 
Spørgsmålet tages op på næste møde med Harun og Susanne mhp. evt. juridisk rådgivning. 
 
Der var enighed om, at aktiviteterne i kontaktudvalgene skal forblive i hverdagenes dagtimer, uanset om 
kriterierne for valgbarhed ændres. 
Konklusionen på drøftelsen var, at ensretning af de 5 kredse ikke er mulig, og at det er op til 
kontaktudvalgene at forhandle sig til passende økonomiske rammer og serviceniveau. 
 
2. Faglige Seniorer. 
DSR’s seniorsammenslutning blev medlem af Faglige Seniorer den 1.1.2022. 
Drøftelsen tog udgangspunkt i referater fra møder i Hovedbestyrelsen og Forbundsudvalg, (hvor 

Seniorsammenslutningen er repræsenteret). 

Især i kommunegrupperne efterspørger Faglige Seniorer seniorsygeplejerskernes faglige viden, når 
spørgsmål med sundhedsfaglige aspekter er på dagsordenen. 
Det besluttes, at referater sendes til Landsbestyrelsens medlemmer, der gerne videresender til 
interesserede i deres kontaktudvalg. Evt. kunne der etableres et link på DSR Seniorsammenslutningens 
Hjemmeside. 
 
3. Ændringer i DSR’ love og vedtægter. 
Når DSR’s reviderede love udkommer, vil de blive gennemgået mhp. at sikre overensstemmelse mellem 
love, vedtægter og andet materiale. 
AnnaLise retter stor tak til Lilian for hendes arbejde med at fremsætte kommentarer og ændringsforslag til 
Seniorsammenslutningens Vedtægter og pejlemærker. 
Der skal tages stilling til revision af Vedtægter og pejlemærker, hvilket vil blive drøftet på næste 
Landsbestyrelsesmøde. 
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Generalforsamlingens beslutning om ændring af §4, stk. 2 (vedr. indkaldelse til GF) skal skrives ind i 
vedtægterne. 
 
 
 
4. Højskolen. 
Som tidligere beskrevet er højskolerne i økonomisk henseende underlagt krav om fuldt program, hvilket 
gør det nødvendigt at finde en alternativ løsning på afholdelse af Generalforsamling. 
På Generalforsamlingen 2024 var der majoritet for bevarelse af højskolen. Landsbestyrelsen har på den 
baggrund lovet medlemmerne at arrangere højskoleophold i 2025, og Generalforsamlingen vil blive afholdt 
uden for højskoleregi. Der henvises til punktet planlagte møder side 4 i referatet fra den 17.9. 
 
I lyset af at et meget lille antal SESAM – medlemmer deltager i Generalforsamlingen vil mulighederne for 
virtuel afstemning/afstemning pr. brev blive undersøgt og tages med til næste Landsbestyrelsesmøde. 
 
5. Møde med Harun den 17.9. 
AnnaLise orienterede om punkterne til næste dags møde med Harun og Susanne Quaade: 

• Samarbejde. 

• Faglige Seniorer: Retningslinjer for valg af SESAM-repræsentanter til Faglige Seniorers 
Hovedbestyrelse og Forbundsudvalg, valgprocedure samt hvordan vedkommende bedst mulig 
varetager SESAM’s interesser. 

• UTH. 

• Sygeplejerske for livet/ sygeplejerske hele livet. 

• Dosispakket medicin. 
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Referat fra Landsbestyrelsesmøde den 17. september 2024 i DSR’s lokaler i Fredericia. 
 
Deltagere: AnnaLise Bonde, Gitte Krogh, Lissi Skodborg, Lene Tronholm og Anne – Lise Erichsen. 
Harun Demirtas, Susanne Quaade og Medlemschef Anni Christensen fra DSR deltog fra kl 9.00 - 10.00. 
 
AnnaLise bød velkommen, og Harun indledte med at se tilbage på et godt møde i Odense den 30.april 2024, 
hvor han havde registreret seniorsygeplejerskernes ønske om øget medinddragelse og deres følelse af at 
være oversete i forhold til DSR. Harun ønsker at fremme SESAM’s vilkår og beder om forståelse for, at de 
skal tænkes sammen med alle sygeplejerskers behov, og at Harun arbejder for den samlede DSR – 
organisation. 
 
Harun orienterede om, at Kongressen havde nedsat en arbejdsgruppe, der har til opgave at udarbejde 
konkrete sammenhængende forslag til fremtidens politiske organisering i DSR. Forslaget skal fremlægges 
på en ekstraordinær kongres i foråret 2025. 
Arbejdsgruppen består af 2 repræsentanter fra hver kreds og ledes af 2. næstforkvinde Kristina Robins. 
 
1.  Faglige Seniorer. 
På spørgsmålet om valg af SESAM – repræsentanter til Faglige Seniorers Hovedbestyrelse og 
Forbundsudvalg mener Harun, at beslutningen ligger hos SESAM. 
Spørgsmålet tages op med DSR’s jurister – også mhp. at få valg/valgprocedure skrevet ind i 
Seniorsammenslutningens vedtægter. 
Tages med på Landsbestyrelsesødet i november og evt. på næste generalforsamling. 
I mellem undersøger Medlemschef Anni Christensen, hvordan valget håndteres i andre forbund. Ind til 
videre har vi kun Den kollektive aftale fra Faglige Seniorer. 
Landsbestyrelsen/kontaktudvalg skal med i beslutningen om valgproceduren mhp. at sikre SESAM optimal 
indflydelse i Faglige Seniorer. 
 
2. Sygeplejerske for livet/Sygeplejerske hele livet. 
’Sygeplejerske for livet’ er en kongres – handleplan fra 2022 – 2026, hvor seniorsygeplejerskerne ikke er 
specifikt nævnt, men indgår i gruppen af sygeplejersker. Handleplanen forventes at blive justeret, jfr. før 
omtalte igangsatte arbejde om organisatorisk tilpasning i DSR. 
Den udaterede folder ’Sygeplejerske hele livet’ skal revideres eller udgå. 
AnnaLise pointerer det vigtige i, at der er overensstemmelse mellem Seniorsammenslutningens Vedtægter 
og diverse publikationer. 
 
3. Højskolen. 
Iflg. Seniorsammenslutningens Vedtægter er Landsbestyrelsen ikke forpligtet til at planlægge højskole, 
hvilket understøttes af DSR’s jurister.  
I drøftelsen lægges der op til, at højskoleproblematikken tages op med medlemmerne ude i 
kontaktudvalgene, og Medlemschef Anni Christensen giver tilsagn om at medvirke til ideudveksling mhp. at 
finde alternativer til højskolen. 
Efter 40 år med højskole er det en proces at få den tradition afviklet på en god måde. 
 
Det besluttes, at der til Generalforsamling er fri forplejning til medlemmerne. 
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4. Utilsigtede hændelser. 
Lovforslaget om fjernelse af indberetningspligten af UTH skaber generelt stor bekymring for 
patientsikkerheden. DSR, KL og flere patientorganisationer har rettet henvendelse til Sundhedsministeriet 
om at få lovforslaget fjernet. 
 
5. Dosispakket medicin. 
AnnaLise redegjorde for, at udtalelser fra ÆldreSagen og FOA vedr. håndtering af dosispakket medicin 
havde fået hende til at kontakte kredslægen og Sundhedsstyrelsen. 
 
 
Orientering fra Susanne Quaade: 
Medlemslister. 
Susanne Quaade sender nye medlemslister ud til de landsbestyrelsesmedlemmer, der gør brug af dem. 
 
Udsendelse af store mængder mails samtidig (f.eks. til en gruppe medlemmer) skaber også problemer i 
Kvæsthuset. Kommunikationschef Louise Balleby arbejder på snart at præsentere en brugbar løsning. 
 
Nyhedsbreve udsendes via et andet program, hvor store antal kan håndteres.   
Informationer vedr. SESAM tænkes ind i Nyhedsbrev – format og kan sendes som info til alle, og kan 
selekteres til kredsene individuelt. 
 
Susanne gør opmærksom på, at man altid er velkommen til at kontakte Harun på mail: hde@dsr.dk 
 
 
Landsbestyrelsesmøde kun medlemmer fortsat: 
 
Lene orienterede om økonomien. 
 
Planlagte møder i 2025. 
Højskole – Generalforsamling og Sygeplejefaglig dag 2025. 
Datoer for ovenstående er nu besluttet og vil snarest blive lagt på Hjemmesiden, og vil kunne læses under 
Højskole: 
 
Højskoleophold på Rønshoved i uge 32 fra den 3. august – 9. august 2025. 
Tema: Unikke kanaler og vandveje. Ejderkrydstogt, Slien cruise og Flensborg Fjord. 
Tilmelding i november måned – se Hjemmesiden 
 
Seniorsammenslutningens Generalforsamling og Sygeplejefaglige dag afholdes i Odense tirsdag den 16. 
september 2025. 
Yderligere oplysninger følger. 
 
Landsbestyrelsesmøder 2025. 
 Tirsdag den 25.2 kl. 14.00 – onsdag den 26.2. kl. 14.00 på Hotel Nebo, København. 
 Mandag den 19.5. Kl. 14.00 – tirsdag den 20.5. kl. 14.00 på Hotel Nebo, København. 
 Tirsdag den 23.9. kl. 12.00 – kl.17.00 med suppleanter, Vejlevej 121 i Fredericia. 

mailto:hde@dsr.dk
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 Onsdag den 24.9. kl. 9.00 – kl. 13.00 Vejlevej 121 i Fredericia.  
Teammøde med Harun og Susanne fra kl. 9.00 – kl. 10.00. 

 Mandag den 17.11. kl. 14.00 – tirsdag den 18.11. kl. 14.00. 
 
Temadagen med kontaktudvalgsmedlemmer udgår i 2025. 
 
Det besluttes, at udskyde det påtænkte bestyrelseskursus til den nye Landsbestyrelse er trådt sammen, 
hvilket Anne – Lise meddeler Susanne Quaade. 
Der er valg foråret 2025. 
 
Evt. 
Lene Tronholm orienterer om, at efter den ekstraordinære generalforsamling i Kreds Sjælland er Kredsen 
blevet velfungerende. 
 
Gitte har modtaget forslag om, at der planlægges et højskoleophold i/ved sygeplejerske Christiane 
Reimann’s villa på Sicilien. Villaen er nu omdannet til museum. 
Gitte har takket nej til forslaget. 
 
Næste Landsbestyrelsesmøde 
den 18.11. kl. 14.00 – 18.00 på Hotel Nebo og  
den 19.11. kl. 9.00 – 14.00. i Kvæsthuset. 
Mødet med Harun og Susanne, hvor også organisationschef Katrine Orebo Pyndt deltager, bliver den 19.11. 
kl. 12.30 – 13.30.  
OBS ændringen. 
 
Punkter til næste møde: 

1. Opsamling på Sharepoint. (Landsbestyrelsens elektroniske procedurebog). 

2. Opfølgning på valg af repræsenter til Faglige Seniorer, Hovedbestyrelse og Forbundsudvalg. Jfr. 
punkt 1 i ref. fra den 17.9. 

3. Seniorsammenslutningens Vedtægter: stillingtagen til revision. Jfr. punkt 3 i ref. fra den 16.9. . 
4. Hvad har vi af materialer – også ude i kredsene? Herunder ’Gode grunde til at være medlem af 

Dansk Sygeplejeråd’. 
5. Hvilke faciliteter kræves for virtuel afstemning? Jfr. punkt 4 i ref. fra den 16.9. 
6. Til næste mødet med Harun og Susanne: Valgbarhed og regler ift. pensionsalder. Jfr. punkt 1. i ref 

fra den 16.9. 
 
Opsamling af emner nedskrevet på landbestyrelsesmødet den 14. maj 2024: 

1. Årshjulet v/Gitte. 
2. Aftaler mellem frivillige og ansatte i den offentlige sektor 

 
 
Referent 
Anne – Lise Erichsen 
3.10.2024 
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